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California American School has identifies that it is their duty to ensure,, that all those at our school are not 

exposed to risks to their health and safety. The school principal and health and safety officer and committee 

accepts that they have a responsibility to take all reasonable steps to secure the health and safety of pupils, 

staff and others using the school premises or participating in school sponsored activities. It believes that the 

prevention of accidents, injury or loss is essential to the efficient operation of the school and is part of the good 

education of its pupils. The aim of health and safety policy is to provide a safe, healthy working and learning 

environment for staff, pupils and visitors. 

Health and safety committee believes that only the adoption of safe methods of work and good practice by every 

individual can ensure everyone’s personal health and safety. Health and safety committee will take all 

reasonable steps to identify and reduce hazards to a minimum but all staff and pupils must appreciate that their 

own safety and that of others also depends on their individual conduct and vigilance. 

 

Aims 
As a school, we aim 

o To ensure that all students, staff, parents and visitors to the school are safe. 
o To ensure that Health and Safety regulations are followed at all times 

 
Health and safety Officer Responsibility 
 
Health and safety Officer has the ultimate responsibility for Health and Safety in the school. The Health and 
safety Officer will: 
 

o Ensure that Health and Safety regulations are followed at all times 
o Ensure that there is an effective and enforceable policy for the provision of health and safety 

throughout the school and that this is reviewed each year 
o Identify and evaluate all risks relating to accidents, health and school sponsored activities 
o Identify and evaluate risk control measures in order to select the most appropriate means of 

minimizing risk to staff, pupils and others 
o Fire Drills training. 
o Fill up the Incident form 
o Learn to recognize and activate the emergency alarm.  
o Learn to identify hazards and inspect the facility. 
o When an emergency occurs, check and confirm school is cleared of occupants. 
o Ensure that fire extinguishers are full and in good condition for use.  
o Be knowledgeable of the emergency contact numbers.  
o Assist the evacuation of occupants with special needs.  
o Know the location of assembly points. 
o Ensure all emergency exit doors are unlocked. 
o Conduct emergency drills periodically. 
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Role of the Principal and Academic Coordinator 
 
Principal and Academic Coordinator has the ultimate responsibility for Health and Safety in the school. The 
Principal and Academic Coordinator will: 

o Ensure that Health and Safety regulations are followed at all times 
o Encourage staff, pupils and others to promote health and safety 
o Monitor the standard of health and safety throughout the school, including all school based activities 
o Ensure that on School Trips, correct supervision is provided at all times 
o Report to Health and safety Officer on details of Fire Drills each term 
o Report to Health and safety Officer on any Health and Safety issues that require further attention and 

resourcing 
o Identify the training needs of staff and pupils and ensure, within the financial resources available, that 

all members of staff and pupils who have identified training needs receive adequate and appropriate 
training and instruction in health and safety matters. 

 
Role of Site Care Person 
 

o Conduct regular safety inspections around the school 
o Report, as appropriate, any health and safety concerns to the Headteacher 
o Be responsible for ensuring all electrical equipment is inspected and safe to use 
o Be responsible for ensuring that the testing and servicing of all alarms and firefighting equipment is 

carried out each year as required 
o Ensure a fire drill is completed each term 
o Ensure all signs used meet the statutory requirements 
o Check the Health and Safety Book in the Staffroom on a regular basis to ensure hazards are cleared 

 
 
Role of Teachers and Staff 
 

o Ensure that they are aware of and follow Health and Safety issues recorded in this policy 
o Make risk assessments when using a piece of equipment 
o Ensure that their classroom or working space is organized so that the flow of Students around the 

room does not cause risk 
o Ensure that routes to the most commonly needed resources and areas are clear 
o Ensure that no dangerous or unsafe items are left in classrooms or working spaces 
o Ensure that Students are never left unattended in classrooms or other areas around the school 
o Inform the Headteacher if a Student vacates their room or area where they are working without 

permission 
o Ensure that on School Trips, correct supervision is provided at all times 
o Demonstrate to Students how to use equipment such as scissors or other tools in a safe manner 
o Ensure that Students do not touch electrical sockets 
o Ensure that they use appropriate equipment such as step ladders (rather than chairs) when displaying 

work, hanging work, etc 
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Role of Nurse 
 

o Ensure that First Aid boxes for the playgrounds, classrooms and trips are kept in stock 
o Complete Head Injury form to parents when they deal with a Student who has suffered a bump to the 

head 
o Record any significant accidents that they deal with using the appropriate form and hand onto the 

Headteacher 
o Record aware of Health and Safety issues recorded in this policy 
o Fill up the Incident form 

 
Security Office 
 

o Learn to recognize and activate the emergency alarm.  

o Learn to identify hazards. 

o Control gate area by ensuring entrance is clear for Civil Defense. Direct people and traffic away from 

the school. 

o Be knowledgeable of emergency numbers (Civil Defense 999 – EHS Section 026150322 - 

026150182). 

o Be knowledgeable of fire extinguisher use 

 

Organization 
 
Information for the Health and Safety areas listed below follow: 
 

o Accidents in School 

o Electrical Equipment 

o Equipment around the School 

o Fire Regulations and Emergency Procedures 

o Hazardous Materials 

o Medicines in School 

o Physical Education 

o School Security 

o School Trips 

o Science 

 
 
Accidents in School 
 
Lists of designated Nurse are available in the staffroom and offices. In the event of an accident happening, the 
following procedures will be followed: 
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1. Procedures for Minor accidents 
o Bumped knees/elbows - get Student to apply cold compress. If minor, these do not need to go 

to a Nurse. 
o Grazes - get Student to apply cold compress. If minor, these do not need to go to a Nurse. 
o Small cuts - Get Student to apply pressure if minor. If concerned about depth of cut, get Student to 

apply pressure to cut and send to a 
Nurse. 

o Splinter - send to a Nurse. If sticking out, they can remove it. If embedded, they cannot but will 
telephone parents. 

o Bleeding nose - Send to a Nurse depending on severity. 
o Items / Objects in eyes or ears - send to a Nurse 

 
2. Procedures for Dealing with Head injuries 
o Let the Student get up independently - do not try to assist.  
o Send to a Nurse. 
o If the Student cannot stand independently, following procedures below. 
o A note will always go home with the Student on the day of the incident and a phone call will be made 

shortly after the injury has taken place. 
 

3. Procedures for dealing with Major Accidents 
Suspected broken bones, Student loses consciousness, fit 

o If accident occurs in the classroom… 
Do not move Student 

o If having a fit, move furniture away from the Student and protect their head 
with a cushion. 
Send a Student or preferably other adult to the office immediately to inform them of the accident. 
Stay with the Student. 
The Headteacher, Deputy Headteacher or Office staff will inform a Nurse. 

o Once Nurse has arrived, the Class Teacher’s responsibility is with their class, not the injured Student. 
This may mean that you need to remove your class to another area. eg. Library, hall, ICT Suite. The 
important thing is to keep the other Students calm. 

o Once the Nurse has assessed the situation, they will make the decision whether an ambulance is called. 
The Nurse will stay with the Student/adult. 

o The Health and Safety Officer, Principal, Nurse are the only people who telephone for an ambulance. 
o The Health and Safety Officer, Principal, Office Staff or a Nurse will then contact the parents. 

 
o If accident occurs in the playground… 
o Do not move Student 
o Send a Student or other adult to the office immediately to inform them of the accident 
o Clear the scene of the accident by moving Students to another part of the playground. One teachers 

or staff stays with the Student until a Nurse arrives, the other adult monitors the other Students. 
o Once Nurse has arrived, the teacher or staff responsibility is with the other Students, not the injured 

Student. The important thing is to keep the other Students calm. 
o Once the Nurse has assessed the situation, they will make the decision whether an ambulance is 

called. The Nurse will stay with the Student/adult. 
o The Health and Safety Officer, Principal, Nurse are the only people who telephone for an ambulance. 
o The Health and Safety Officer, Principal, Office Staff or a Nurse will then contact the parents. 
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Electrical Equipment 
 
The Site Care Person is responsible for ensuring the safety of all electrical equipment. 
 
Electrical equipment can only be used if it has been inspected, tested and labelled by the Site Care Person. 
Staff must not attempt to repair any electrical equipment, but should pass it immediately onto the Site Care 
Person who will ensure that it is repaired appropriately. 
 
Equipment around the School 
 
Staff should visually check equipment before using it in lessons. If there are concerns regarding the health and 
safety of any piece of equipment, it should be labelled and then entered in the Site Care Person Report Book in 
the staffroom. (i.e.; broken bench, etc) If urgent, a message should be sent to the Health and Safety Officer 
immediately. 
 
Fire Regulations and Emergency Procedures 
 

a) Fire Hazards 
 

Displays hanging from the ceiling in classrooms need to be a meter apart to avoid becoming a fire hazard. 
Lessons that involve heating or the use of potentially dangerous equipment must be carefully supervised. (See 
Science Policy and note on equipment) The Site Care Person should be informed of any fire hazards to Health 
and Safety Officer immediately. 
 

b) Fire Alarms and Equipment 
 

The Site Care Person is responsible for ensuring that all alarms and equipment is tested as required. 
 

c) Fire Drill 
 

Fire Drills are completed every term. Timings are noted for evacuation of the building and for the completion of 
marking the class registers. 
These timings are reported to governors. Each class has a map, on the wall, showing the fire drill for the class. 
Students line up and leave the building silently. Outside doors must be shut after leaving. Classes line up at 
designated spot some distance from the building. Registers are called and returned to either the Principal or 
Academic Coordinator immediately.  
 
No Students or Staff should return to the building until the Health and Safety Officer gives the all clear. 
 
 

d) Emergency Procedures 
 

In the case of an emergency (e.g.: fire, bomb threat, etc), all occupants of the building should be evacuated 
immediately. 
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Hazardous Materials 
 
All hazardous materials must be kept under the Site Care Person supervision at all times. 
These materials include fixatives, hair spray, white spirits, mentholated spirits, etc. 
 
Medicines in School 
 
Medicines can only be given to a Student when the parent has authorized this on a Medical Form. These Medical 
Form are in the Administration Office. All medicines must be kept in the Clinic. The form is signed with the time 
the medicine was given. No medicine should ever be kept in a classroom. 
 
Physical Education 
 
The P.E equipment will be inspected once a term by the P.E coordinator and annually by an equipment 
maintenance company. 
Teachers should check the apparatus before use. If faulty equipment is found, it should be removed from use 
and the P.E coordinator notified. Teachers should ensure that student wear appropriate clothing and footwear 
for P.E set. No jewellery, except small stud earrings, can be worn. 
 
School Security 
 
The school is protected by CCTV which covers all entrances to the school grounds. 
All school gates are locked throughout the day. The only exception is at the end and beginning of days. 
Visitors to the school must use the 
Visitor Card to access entry. 
 
Visitors to the School 

o All visitors to the school should report to the Security Office on arrival. 
o All visitors must sign in and out in the Visitors Book situated in the Security Office. 
o Prospective parents who want to visit the school will be given an appointment time with the Academic 

Coordinator. 
o Expected visitors will be recorded on the information board in the Security Office.  
o Staff should challenge anybody on site who is not known to them and escort them to the Security 

Office. 
 

School Trips 
 
According to our Trip and Activities Policy, when organizing a trip, Activities Coordinator should make sure that 
trip arrangements, routes and facilities at the venue are clear to all the teacher accompanying the trip before 
leaving. Students should be grouped and know which adult is in charge of their group. Adults should have a list 
of the names of students in their group. The student should be clear on the behavior expected of them on route 
and when at the venue. 
 
When travelling on school bus, students should be clear about the routines for getting on and off – especially 
when travelling at peak times. When waiting for a bus, Students should stand against the wall and wait until their 
teacher instructs them to get on. Teachers should always be the last one to get on or alight. Checks should be 
made on a regular basis to ensure all Students are accounted for. 
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A small First aid box should always be taken on all trips. A mobile phone should always be accessible on a 
school trip – no matter how short the distance being travelled. A School Mobile is available from the office. If 
there are any problems or difficulties, teacher should contact the school immediately. 
 
 
Science 
 
Science Teachers should be aware of safety issues and ensure adequate supervision at all times. Common 
safety issues to be aware of include: 
 

o Whenever possible, avoid using glassware: plastic containers are more suitable. 
o Candles or night-lights should be stood in sand in a metal tray. 
o If Students need to pick plants, warn them to pick with the hand they don’t eat with. 
o If growing cultures, use sealed containers in which to do so. 
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، مو هو هموع مو في مفمدرسةةك ي ورضرنةةنو فطم يلر مفري هد ر دد مةة ر   مدرسةةك ليفورنراوي مرمرولوك ردرأ هام مو نمها ي مفردلد

نسةممر    وبا  مدور مفمدرسةك نمسة ن  مفمة ك نمفسةممك نمفطهاك هو فدو   مسة نفوك مر ي  هموع مف لنمق مفمضبنفك فنةميو مة ك 

اكةلك مفمدرسةوك  نرضربد مفمدرسةك هو مفنهيوك نسةممك مفلم  نمفمنفروو نيورم  مو مفمسةر دموو فمرمفا مفمدرسةك هن مفمكةيرلوو في مر

م مو مفرضطو  مفهود فلما ي  مف دي مو سةويسةك مفمة ك   مو مف نمدث نملإمةيايق نمف سةي ر همر هسةيسةي فركةلو  مفمدرسةك الريد  نوضد هندا

 .نمفسممك من رنفور او ك عم  نرضطو  آماك نم وك فطمنفروو نمفلم  نمفننمر

 

رضربد فهاك مفمة ك نمفسةممك هو معرميد هسةيفو  عم  آماك نمميرسةيق هود  مو ها  ل  فرد من مي ونةمو مة ك نسممك مفهموع  سرر   

فهاك مفمةة ك نمفسةةممك هموع مف لنمق مفمضبنفك فر دود نربطو  مفم يلر افح مف د مرداح، فلو وه  عطح هموع مفمنفروو نمفلم  هو 

ي عطح سطنل   مفرردي نوبفر  ودرلنم هو سممر   نسم  .مك ملآ روو رضرمد هونا

 

 الأهداف 

 

 امرراي مدرسك، ا و اسضح 

 .فنميو سممك هموع مفلم  نمفمنفروو نهنفويد مرمنر نمفننمر في مفمدرسك •

 .فنميو ميفرنم  ادافمك مفم ك نمفسممك في هموع مرنهيق •

 

 مسؤوليات مسؤول الصحة والسلامة 

 

 :مس ن  مفم ك نمفسممك من مفمس ن  مفا ي ي عو مفم ك نمفسممك في مفمدرسك  سوبن  مس ن  مفم ك نمفسممك امي وطي

 

 .مفردلد مو مرايع فنم ح مفم ك نمفسممك في هموع مرنهيق •

 .مفردلد مو نهند سويسك فضيفك نهياطك فطرارو  فرنفور مفم ك نمفسممك في هموع ها يد مفمدرسك نهو ور  مرمهضر ي ل  عي  •

 .ر دود نربوو  هموع مفم يلر مفمرضطبك ايف نمدث نمفم ك نمراكلك مفمدرسوك •

 .ر دود نربوو  ردماور مفر ل  في مفم يلر ي روير مفنسي   مرلثر ممدمك فربطو  مفم يلر عطح مفمنفروو نمفلم  نيورم  •

 .مفردرو  عطح ردروايق ملإ مد •

 .م د مسرمير  مف نمدث •

 .رضط  لوروك مفرضري عطح نررضو  ملإا مر مفليرئ •

 .رضط  لوروك ر دود مفم يلر نف ص مفماكد  •

 .عاد  دنث  يفك لير ك، مفردلد مو ا مد مفمدرسك مو مرك يص •

 .مفردلد مو هو لريويق مف روا ممرط ك نفي  يفك هود  فمسر دم   •

 .هو ولنو عطح درموك ادرهي  ميرمي  مفلير ك •

 .مسيعد  ا مد مرك يص  ني مي رويهيق مف يمك •

 .مضرفك منمهع ابيل مفرهمع •

 .مفردلد مو هو هموع هانم  مف رنج مفلير ك يور ملطبك •

 .اهرمد ردروايق مفلنمرئ اكل  دنري •
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 والمنسق الأكاديميدور المدير 

 

 :مفمدور نماسا مرليدومويق ور ممو مفمس نفوك مفا ي وك عو مفم ك نمفسممك في مفمدرسك  سوبن  مفمدور نماسا مرليدومويق امي وطي

 

 .مفردلد مو مرايع فنم ح مفم ك نمفسممك في هموع مرنهيق •

 .ركهوع مفمنفروو نمفلم  نيورم  عطح رضنون مفم ك نمفسممك  •

 .مرمهاك مسرنى مفم ك نمفسممك في هموع ها يد مفمدرسك، امي في  فأ هموع مراكلك مفمدرسوك •

 .مفردلد مو هو مفر مق مفمدرسوك رر  ر ق اكرمي م وح في هموع مرنهيق •

 .ربدو  ربيرور فمس ن  مفم ك نمفسممك  ن  رريمو  ردروايق ملإ مد في ل  فم  درمسي •

 .ربدو  ربيرور فمس ن  مفم ك نمفسممك اكدو هي هنيوي ررضطا ايفم ك نمفسممك ررلط  مفمنود مو ميمرمي  نمفمنمرد •

ر دود م رويهيق مفردرو  فطمنفروو نمفلم  ننميو، نمو مفمنمرد مفميفوك مفمري ك، هو هموع مرعنيد مف وو فدو     •

ي في مسي   مفم ك نمفسممك  .م رويهيق ردرواوك ورطبنو ردروااي مايسااي نمم ما

 

 دور مسؤول العناية بالموقع 

 

 .اهرمد ف نميق سممك دنروك في مفمدرسك  •

 .ملإامغ عو هي م يني ررضطا ايفم ك نمفسممك افح مفمدور  س  مف يهك •

 .هو ولنو مس نيا عو نميو ف ص هموع مره ن  مفل راي وك ننميو ها ي آماك فمسر دم  •

 .هو ولنو مس نيا عو نميو م راير نموياك هموع هه ن  ملإا مر نمضدمق مليف ك مف رم ا ل  عي  لمي من ملطن  •

 .مفردلد مو اهرمد ردرو  ا مد في ل  فم  درمسي  •

 .مفردلد مو هو هموع مفمفريق مفمسر دمك رري ايفمرلطايق مفبياناوك •

 .ف ص لري  مفم ك نمفسممك في يرفك مفمضطموو ايارفي  فطردلد مو انمفك مفم يلر •

 

 دور المعلمين والموظفين 

 

 .مفردلد مو ها   عطح درموك ايفبنيوي مفمرضطبك ايفم ك نمفسممك مفمسهطك في م ه مفسويسك نوراضنا ي •

 .اهرمد ربووميق فطم يلر عاد مسر دم  ه ين مضوو •

 .مفردلد مو هو مفرم  مفدرمسي هن مسي ك مفضم  مافمك ا وث ي ورسا  ردفا مفلم  في مفلرفك في هي  لر •

ي نمن ك •  .مفردلد مو هو مفلرق مفم دوك افح مفمنمرد نمفمايلا مرلثر مسر دمما

 .مفردلد مو عد  ررأ هي عايمر  لر  هن يور آماك في مفرمن  مفدرمسوك هن هميلو مفضم  •

 .مفردلد مو عد  ررأ مفلم  ادنو اكرمي في مفرمن  مفدرمسوك هن مرميلو مر رى في مفمدرسك •

 .اامغ مفمدور ا م ييدر مفليف  مفرم  هن مفمليو مف ي وضم  فوم ادنو ا و  •

 .مفردلد مو هو مفر مق مفمدرسوك رر  ر ق اكرمي م وح في هموع مرنهيق •

 .رضطو  مفلم  لوروك مسر دم  مفمضدمق مث  مفمبميق هن مردنمق مر رى الروبك آماك •

 .مفردلد مو هو مفلم  ي وطمسنو مفمبياس مفل راي وك •

 .مفردلد مو مسر دمم   فطمضدمق مفمايساك مث  مفسمف  )اديا مو مفلرمسي( عاد عرض مرعمي  هن رضطوب ي •

 

 دور الممرضة

 

ي •  .مفردلد مو هو مايدوا ملإسضيفيق مرنفوك في مفممع  نمفرمن  مفدرمسوك نمفر مق مدعمك دم ما

 .م د امن ج امياك مفرهس فلآايد عاد مفرضيم  مع ليف  رضرض فنراك في رهسم •

 .رسهو  هي  نمدث ميمك ور  مفرضيم  مض ي ايسر دم  مفامن ج مفمايس  نرسطوم ي افح مفمدور •

 .مفردلد مو مفنعي ابنيوي مفم ك نمفسممك مفمسهطك في م ه مفسويسك •

 .م د مسرمير  مف نمدث •
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 دور مكتب الأمن 

 

 .رضط  لوروك مفرضري عطح نررضو  ملإا مر مفليرئ •

 .رضط  لوروك ر دود مفم يلر •

مفسولر  عطح مالبك مفانماك مو  م  مفردلد مو هو مفمد    يفي فطلنمرئ )مفدفيع مفمداي(  رنهوم مرك يص نمف رلك   •

 .اضودام عو مفمدرسك

 .(026150182 - 026150322هس  مفلنمرئ   –  999هو ولنو عطح درموك ادرهي  مفلنمرئ )مفدفيع مفمداي  •

 .هو ولنو عطح درموك الوروك مسر دم  لريويق مف روا •

 

 الجهات الرسمية

 

 :مفمضطنميق مفمرضطبك امايلا مفم ك نمفسممك مفري ور   لرمي هدايه مي

 مف نمدث في مفمدرسك  •

 مفمضدمق مفل راي وك  •

 مفمضدمق في هموع ها يد مفمدرسك  •

 مفطنم ح مفمرضطبك ايف روا ناهرمدمق مفلنمرئ  •

 مفمنمد مف لر   •

 مردنوك في مفمدرسك  •

 مفرراوك مفاداوك •

 همو مفمدرسك  •

 مفر مق مفمدرسوك  •

 مفضطن  •

 

 الحوادث في المدرسة

 

 :ررنفر هنم   مفممرنوو مفمضواوو في يرفك مفمضطموو نمفملير   في  يفك  دنث  يدث، سور  مرايع ملإهرمدمق مفريفوك

 

 إجراءات التعامل مع الحوادث الطفيفة  .1

 

 .مهض  مفليف  ونع لميدمق ايرد   ا م لياق ملإمياك لرورك، ي  يهك فط مي  افح مفممرنك :إصابات الركب أو المرفقين •

 .مهض  مفليف  ونع لميدمق ايرد   ا م لياق ملإمياك لرورك، ي  يهك فط مي  افح مفممرنك :الخدوش •

مهض  مفليف  ونلل عطح مفهرح ا م لياق ملإمياك لرورك  ا م لاق هطباي اكدو عما مفهرح، مهض    :الجروح الصغيرة •

 .مفليف  ونلل عطح مفهرح نهرسطم افح مفممرنك

هرس  مفليف  افح مفممرنك  ا م لياق مفكفوك ايرن  وملو فطممرنك انمفر ي  ا م لياق ييرهك   :الشظايا )الخشب أو الزجاج( •

 .في مفهطد، فم وملو فطممرنك انمفر ي نفلو سررم  ايفنمفدوو

 .هرس  مفليف  افح مفممرنك  س  كد  مفانوي :نزيف الأنف •

 .هرس  مفليف  افح مفممرنك :الأشياء أو الأجسام في العينين أو الأذنين •

 

 إجراءات التعامل مع إصابات الرأس .2

 

 .ي ر ين  مسيعدرم -دع مفليف  وبن  ايفنهني اكل  مسرب   •

 .هرس  مفليف  افح مفممرنك  •

 .ا م ليو مفليف  يور هيدر عطح مفنهني اكل  مسرب ، مراع ملإهرمدمق مفريفوك •

ا مع مفليف  مم فك افح مفمان  في ون  مف يدث، لمي سور  ميرمي  ايفنمفدوو اضد نهنع ملإمياك •  .سورُس  دم مي
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 في حالة وجود كسور مشتبه بها أو فقدان الوعي أو نوبة إجراءات التعامل مع الحوادث الكبرى .3

 

 :إذا وقع الحادث في الفصل الدراسي •

o  ي ر رأ مفليف. 

o  ا م ليو مفليف  وضياي مو اناك، ه  ار روأ مرثيث اضودام عام ن ميوك رهسم ايسر دم  نسيد. 

o م لإامي   ايف يدث ي ايفلاي افح مفملر  فنرا  .هرس  ليفااي هن ك ما

o  ماا مع مفليف. 

o سوبن  مفمدور هن اي   مفمدور هن منفرن مفملر  اإامغ مفممرنك. 

o   امهرد نمن  مفممرنك، رماح مس نفوك مضط  مفرم  مع لمام ملآ روو، نفوس مع مفليف  مفممي   هد ورلط

مرمر اب  مفلم  افح مليو آ ر مث  مفملراك هن مفبيعك هن م رار مفلماونرر  مفم   من مف ريف عطح مدند مفلم  

 .ملآ روو

o   اضد ربوو  مفممرنك فط يفك، سربرر مي ا م ليو وه  ميرمي  ايلإسضيي  سرابح مفممرنك مع مفليف  هن مفك ص

 .مفممي 

o مس ن  مفم ك نمفسممك، مفمدور، نمفممرنك م  فبل مرك يص مف وو وملا   ميرمي  ايلإسضيي. 

o   اضد ميرمي  ايلإسضيي، سورنمم  مس ن  مفم ك نمفسممك هن مفمدور هن منفرن مفملر  هن مفممرنك مع

 .مفنمفدوو

 :إذا وقع الحادث في ساحة اللعب •

o  ي ر رأ مفليف. 

o م لإامي   ايف يدث ي ايفلاي افح مفملر  فنرا  .هرس  ليفااي هن ك ما

o  افي مليو مف يدث ااب  مفلم  افح هند آ ر مو سي ك مفطض   وابح مع مفليف  ه د مفمضطموو هن مفمنفروو  رح

 .نمن  مفممرنك، اوامي ورياع مفك ص ملآ ر مرمهاك ايهي مفلم 

o     امهرد نمن  مفممرنك، رماح مس نفوك مفمضط  هن مفمنفي مع مفلم  ملآ روو، نفوس مع مفليف  مفممي

 .مفم   من مف ريف عطح مدند مفلم  ملآ روو

o   اضد ربوو  مفممرنك فط يفك، سربرر مي ا م ليو وه  ميرمي  ايلإسضيي  سرابح مفممرنك مع مفليف  هن مفك ص

 .مفممي 

o مس ن  مفم ك نمفسممك، مفمدور، نمفممرنك م  فبل مرك يص مف وو وملا   ميرمي  ايلإسضيي. 

o   اضد ميرمي  ايلإسضيي، سورنمم  مس ن  مفم ك نمفسممك هن مفمدور هن منفرن مفملر  هن مفممرنك مع

 .مفنمفدوو

 

 المعدات الكهربائية

 

 .مس ن  مفضايوك ايفمنهع مس ن  عو نميو سممك هموع مفمضدمق مفل راي وك

وملو مسةةةر دم  مفمضدمق مفل راي وك فبل ا م ر  ف مةةة ي نم رايرمي نننةةةع عممك عطو ي مو ها  مسةةة ن  مفضايوك ايفمنهع  وه  عطح 

مفمنفروو عد  م ينفك امةةمح هي مضدمق ل راي وك، ا  وه  عطو   ارسةةيف ي عطح مفرنر افح مسةة ن  مفضايوك ايفمنهع مف ي سةةوردلد مو 

 .امم  ي اكل  مايس 

 

 المعدات في جميع أنحاء المدرسة

 

وه  عطح مفمنفروو ف ص مفمضدمق امةةةرواي ها  مسةةةر دمم ي في مفدرنس  ا م لياق مايأ هي م يني ررضطا ايفمةةة ك نمفسةةةممك ري 

هلضك مو مفمضدمق، وه  ننةةةةع عممك عطو ي ث  رسةةةةهوط ي في دفرر ربيرور مسةةةة ن  مفضايوك ايفمنهع في يرفك مفمضطموو )مث   مفمبضد 

 .فك لير ك، وه  ارسي  رسيفك افح مس ن  مفم ك نمفسممك عطح مفرنرمفملسنر، افخ(  ا م لياق مايأ  ي
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 لوائح الحريق وإجراءات الطوارئ

 

 مخاطر الحريق  (ه

م عطح   وه  هو رلنو مفمضرننيق مفمضطبك مو مفسبي في مفرمن  مفدرمسوك عطح اضد مرر نم د مو اضن ي فرها  هو رماح  لرا

 .مفسممك مو مف رم ا

مفدرنس مفري ركم  مفرس وو هن مسر دم  مضدمق هد رلنو  لر  وه  هو رر  ر ق اكرمي دهوا  )مافر سويسك مفضطن  نمم فك  ن   

 .مفمضدمق(  وه  اعم  مس ن  مفضايوك ايفمنهع عو هي م يلر مرضطبك ايف روا عطح مفرنر

 

 أجهزة الإنذار ومعدات الحريق ( 

 .مس ن  مفضايوك ايفمنهع مس ن  عو مفردلد مو هو هموع هه ن  ملإا مر نمفمضدمق هد ر  م رايرمي لمي من ملطن 

 

 تدريب الإخلاء من الحريق  (ج

 .رر  رةدرواةيق ملإ مد مو مف روا لة  فمةةةةة  درمسةةةةةي  ور  رسةةةةةهوة  هنهةيق ا مد مفمااح نميار ةيد مو رسةةةةةهوة  مف نةةةةةنر

ور  ربدو  م ه مرنهيق افح مهطس ملإدمر   ر رني ل  فمةةةة  عطح  رولك، مضطبك عطح مفهدمر، رفُ ر  لك ا مد مفرمةةةة   وه  عطح 

مفلم  ميمةةلريي نمليدر  مفمااح في مةةمق  وه  ايمق مرانم  مف يرهوك اضد مف رنج  ور  ممةةلريي مفرمةةن  في ابيل مفرهمع 

م مفم ممك عطح اضد مسيفك مو مفمااح   .ور  مسردعيد مفسهمق ناعيدر ي افح مفمدور هن مفماسا مرليدومي فنرا

 .ي وه  عطح مفلم  هن مفمنفروو مفضند  افح مفمااح  رح وضلي مس ن  مفم ك نمفسممك اكير  مفضند 

 

 إجراءات الطوارئ (د

 .في  يفك  دنث  يفك لير ك )مث    روا، ر دود ايفبااطك، افخ(، وه  ا مد هموع مرك يص في مفمااح عطح مفرنر

 

 المواد الخطرة 

 

 .وه  هو ور  مف ريف عطح مفمنمد مف لر  ر ق اكرمي مس ن  مفضايوك ايفمنهع في هموع مرنهيق

 .ركم  م ه مفمنمد مفمثاريق، سارمي مفكضر، مررنمح مفاونيد، مررنمح مفماثنفوك، نيورمي

 

 الأدوية في المدرسة 

وملو اعلةيد مردنوةك فطلم  فبل عاةدمةي ولنو مفنمفةدمو هةد ههرنم اة فةأ مو  م  امن ج لاي  ررنفر مة ه مفامةي ج مفلاوةك في ملرة  

ي ملإدمر   وهة  ر نوو هموع مردنوةك في مفضوةيد   ور  رنهوع مفامن ج مع مفنهةق مفة ي ر  اعلةيد مفةدنمد فوةم  ي وهة  هاةدام ر نوو مردنوةك ف

 .وكمفرمن  مفدرمس

 

 التربية البدنية

 .ور  ف ص مضدمق مفرراوك مفاداوك مر  نم د  في مفرمة  مفدرمسةي مو ها  ماسةا مفرراوك مفاداوك نمو ها  كةرلك مةوياك مفمضدمق سةانواي

وه  عطح مفمضطموو ف ص مفمضدمق ها  مسةةةر دمم ي  ا م ر  مفضثنر عطح مضدمق مضلطك، وه  اوبيي مسةةةر دمم ي ناامغ ماسةةةا مفرراوك 

مفاةداوةك  وهة  عطح مفمضطموو مفرةدلةد مو هو مفلم  وررةدنو مفمماس نمر ة وةك مفماةيسةةةةةاةك فطرراوةك مفاةداوةك  ي وملو مررةدمد هي مهنمرمق، 

 .فملور ايسرثايد مرهرمل م

 

 أمن المدرسة 

مفةةةمةةةرمهةةةاةةةك اةةةلةةةيمةةةوةةةرمق  مةةة ةةةمةةةوةةةك  مفةةةمةةةدرسةةةةةةةك (CCTV) مفةةةمةةةدرسةةةةةةةك  مةةةدم ةةة   هةةةمةةةوةةةع  رةةةلةةةلةةةي   .مفةةةرةةةي 

هموع انمايق مفمدرسةك ملطبك لنم  مفون   ميسةرثايد مفن ود من في ادموك نا يوك مفون  مفدرمسةي  وه  عطح مفننمر افح مفمدرسةك مسةر دم  

 .اليهك مفنم ر فطد ن 
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 الزوار إلى المدرسة

 

 .وه  عطح هموع مفننمر افح مفمدرسك مفرنهم افح ملر  مرمو عاد مفنمن   •

 .وه  عطح هموع مفننمر رسهو  مفد ن  نمف رنج في دفرر مفننمر مفمنهند في ملر  مرمو •

 .سور  ر دود منعد فلآايد مفم رمطوو مف وو وريانو في نوير  مفمدرسك مع مفماسا مرليدومي •

 .سور  رسهو  مفننمر مفمرنهضوو عطح فن ك مفمضطنميق في ملر  مرمو •

 .وه  عطح مفمنفروو ر دي هي ك ص يور مضرني ف   في مفمنهع نممل يام افح ملر  مرمو •

 

 الرحلات المدرسية

 

نفباي فسويسك مفر مق نمراكلك، وه  عطح ماسا مراكلك مفردلد مو هو ررروايق مفر طك، مفلرق، نمفمرمفا في مفمنهع نمن ك فهموع  

مفمضطموو مفمرمفبوو فطر طك ها  مليدرر    وه  عطح مفلم  هو ولنانم نمو مهمنعيق نوضرفنو مو من مفايفغ مفمس ن  عو ل  

هو و مطنم هي مك ادسميد مفلم  في مهمنعير    وه  هو ولنو مفلم  عطح درموك ايفسطنأ مفمرنهع ما    مهمنعك  وه  عطح مفايفلوو 

 .هثايد مفر طك نعاد مفنمن  افح مفمنهع

 يمك عاد مفسرر في هنهيق  –عاد مفسرر ايف يفطك مفمدرسوك، وه  هو ولنو مفلم  عطح درموك ايلإهرمدمق مفمراضك فطمضند نمفانن  

ي  مف رن   عاد ميارفير فط يفطك، وه  هو وبي مفلم  اهيا  مفهدمر نوارفرنم  رح ودمرم  مفمضط  ايفمضند  وه  هو ولنو مفمضط  دم ما

 .وان   وه  مفبوي  اضمطويق ف ص اكل  دنري فطردلد مو هو هموع مفلم  منهندنوآ ر مو ومضد هن 

 

 

 الرحلات المدرسية

 

ي هثايد مفر طك مفمدرسوك،   ي دم ما ي ه   مادنق اسضيفيق هنفوك ملور في هموع مفر مق  وه  هو ولنو مف يري مفم من  مري ا وه  دم ما

الض مفافر عو مفمسيفك مفري ور  هلض ي  ورنفر ميري مدرسي مو مفملر   ا م لياق مايأ هي مكيل  هن مضنايق، وه  عطح مفمضط   

 .مفرنرميرمي  ايفمدرسك عطح 

 

 العلوم 

 

وه  عطح مضطمي مفضطن  هو ولنانم عطح درموك ابنيوي مفسممك ننميو ملإكرمي مفليفي في هموع مرنهيق  مو مفبنيوي مفكي ضك مفري 

 :وه  ميارايه ف ي

 .لطمي هملو، رها  مسر دم  مرنماي مفنهيهوك  مف ينويق مفامسرولوك هلثر ممدمك •

 .وه  ننع مفكمنع هن مفممياوح مفطوطوك في مفرم  دم   مواوك مضداوك •

 .ا م ليو مفلم  ا يهك افح هلي مفاايريق، وه  ر  ورم  مو هلر ي ايفود مفري ي ودلطنو ا ي •

 .ا م ليانم وامنو ثبيفيق، وه  مسر دم   ينويق م لمك لإهرمد  فأ •

 


